
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA   
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 25 DE MARÇ DE 2010 
        
Membres assistents: 
Sr. Miguel Ensenyat Riutort 
Sr. Antonio Asensio Campoy 
Sr. Josep  Maria Ferra Terrasa 
Sr. Gaspar Sabater Nicolau 
Sr. Dolors Nadal Llinas 
Sr. Severiano Quevedo Mora 
Sr. Miquel Bernat Bosch 
Sr. Vicenç Vidal Matas 
Sr. Pere Trias Aulí 
Sr. Maria Francisca Ripoll Morell 
 
Membres que excusen la seva absència. 
Sr. Aina Maria Salom Soler 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores del 
dia  vint-i-cinc de març de dos mil deu, es reuneix a la sala habilitada a tal efecte dins les 
dependencies municipals, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació, sota la presidència 
del Batle, Sr. Miguel Ensenyat Riutort, i amb l’assistència dels senyors regidors que es 
relacionen a l’encapçalament, amb l’objecte de celebrar sessió ordinària i en ella tractar els 
assumptes inclosos a l’ordre del dia, el qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari 
la Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 
 
ACTES ANTERIORS.- El Sr. President pregunta si qualque membre de la Corporació ha de fer 
qualque observació a l’acta de la sessió ordinària de 25 de febrer de 2010. 
 
 No es presenta cap observació, per la qual cosa les actes es considera aprovada. 

 
 

CORRESPONDENCIA I DISPOSICIONS OFICIALS.-  A l’apartat de correspondència, es dóna 
compte  de la correspondència  haguda des de l’últim ple, registre d’entrada del núm.  860/10 al   
1222/10. Així com de les disposicions oficials. 
 
 
 
DECRETS DE BATLIA.- La Secretària dóna compte dels decrets de Batllia haguts des de l’últim 
Ple des del núm. 72/10   al  126/10 .     
 
 
RATIFICACIO DECRETS.- La Secretaria dona lectura als següents decrets de Batlia 
 
 
 

DECRET DE BATLIA   108/10 
 

 



Vist l’informe del coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de l’obra del 
Pla de Seguretat i Salut pel present RESOLC: 
 
1.- Aprovar el Pla de Seguretat i Salut, al que es refereix l’esmentat informe en compliment de 
l’art. 7.2 del Reial Decret 1627/97 sobre disposicions mínimes de seguretat i salut  en les 
obres de construcció, havent-se procedit a revisar el Pla de Seguretat i Salut necessari per a 
l’execució de les obres: “Centre esportiu i escoleta infantil” redactat per Construcciones 
Gómez-Quintero S.A., empresa contractista, essent promotor l’ajuntament d’Esporles.  
 
Ja que s’ha analitzat la documentació aportada i s’ha comprovat pel Coordinador de 
Seguretat i Salut que l’esmentat pla adopta la tecnologia del contractista desenvolupant i 
complementant les previsions de l’Estudi de Seguretat i Salut. 
 
El Coordinador en Matèria de Seguretat i Salut designat durant l’execució de l’obra, ha 
informat favorablement el Pla de Seguretat i Salut per a la seva aprovació per l’Administració 
promotora de les obres, segons disposa l’art. 7.4 del Reial Decret 1627/1997. 
 
2.- Ratificar en el proper ple.  
 
 
 Sotmès a votació fou aprovat amb el següent resultat 
 
- Cinc (5) vots a favor del PAS-PSM  
- Cinc (5) abstencions del PP 
 

 
 
 

RESOLUCIÓ DE BATLIA NÚM. 108/10 
 
Vista la certificació núm. 12 de l’obra “REFORMA I AMPLIACIÓ DE LA FABRICA DE 

CAN FORTUNY I L’ANTIGA FARMÀCIA”, obra inclosa dins el Pla D Esporles, presentada per 
l’empresa FERROVIAL AGROMAN, S.A., constructora d’obres, pel present venc a resoldre: 

 
- Aprovar la certificació núm. 12 per un import de seixanta-tres mil nou cents 

vint-i-tres euros amb trenta-vuit cèntims. 
  

- Aprovar que una vegada aprovada  per la Conselleria de Turisme s’autoritza 
el seu pagament. 

 
- Ratificar la present resolució en el proper ple. 
 

 
 Sotmès a votació fou aprovat amb el següent resultat 
 
- Cinc (5) vots a favor del PAS-PSM  
- Cinc (5) abstencions del PP 
 
 
 
 
 
BAIXES I DEVOLUCIONS.-   El Sr. Pere Trias Aulí, dóna lectura a la següent 



PROPOSTA DEVOLUCIÓ IMPORT REBUTS 
 
Examinada la documentació que acompanya als rebuts que es detallen a continuació, es 
proposa la devolució dels imports assenyalats. 

 
Ref. Contribuent Padró Motiu devolució Import 

020-051T-80-636 Gamundí Colom M. Isabel AIGUA Acord A. Tributària 35,04 
020-052T-80-2410 Gamundí Colom M. Isabel AIGUA Acord A. Tributària 34,46 
020-053T-80-4199 Gamundí Colom M. Isabel AIGUA Acord A. Tributària 34,36 
020-05-06-846 Gamundí Colom M. Isabel TAXES Acord A. Tributària 438,90 
4204776 Pavimentaciones Bmé Ramon IBI Acord A. Tributària 135,52 
4204774 Pavimentaciones Bmé Ramon IBI Acord A. Tributària 232,18 
4204774 Pavimentaciones Bmé Ramon IBI Acord A. Tributària 335,41 
020-09-07-77 Alemany Mas David IVTM  Duplicitat 134,42 
020-08-07-72 Alemany Mas David IVTM  Duplicitat 134,42 

 
 
 

 
 Sotmesa a votació fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
 
 
MOCIO PP MESURES DE REOLZAMENT AL SERVEI TURÍSTIC.-  La Sra. Dolors Nadal dóna 
lectura a la següent: 
 
 

MOCIÓ MESURES DE RECOLZAMENT AL SERVEI TURÍSTIC 
 
Que presenta al Ple de l’ Ajuntament d’ Esporles, el grup municipal del Partit Popular  
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

Vist que el sector turístic espanyol, es un del principals sectors productius de 
l’economia nacional, està passant per un dels pitjors moments de la seva història. I en 
conseqüència, el sector turístic de les Illes Balears, el qual és el principal sector productiu de 
la nostra economia. 

 
Vist que la despesa total dels turistes estrangers i l’arribada d’aquests s’ha vist reduït 

respecte a anys anteriors. La destrucció de treball al sector turístic s’agrava i els països 
competidors al nostre segment de sol i platja, com per exemple, Turquia, Tunez i el Marroc, 
ofereixen uns preus molt més competitius que els nostres. 

 
Vist que el Govern actual ha aprovat la pujada del IVA turístic. 
 



I ja dins el nostre àmbit local, vist que aviat s’inaugurarà una sala d’activitats ubicada a 
l’antiga fàbrica  destinada  ús turístic (museu tèxtil), i un espai destinat a punt d’informació 
turística. 

 
Vist la gran afluència de visitants que rep La Granja,  i que per tant passen molts de 

turistes pel nostre poble, endemés de esser punt de partida a la Serra de Tramuntana. 
 

Per tot lo exposat, el grup municipal del Partit Popular, a l’ Ajuntament d’ Esporles 
proposem al Ple que adopti el següent: 
 

ACORD 
 
Dins l’àmbit del estat: 
 
1.- Instar al Govern, que consideri com una prioritat al sector turístic, i que desenvolupi 
mesures de caràcter transversal per millorar la competitivitat del nostre sector turístic. 
 
2.- Instar al Govern central, a aplicar el tipus d’IVA reduït (4%), d’acords amb la normativa 
comunitària, als serveis d’hostaleria, restaurants i transport aproximat al tractament fiscal dels 
principals competidors europeus. 
 
3.-Instar al Govern central, a rectificar la pujada d’impostos davant l’actual situació de crisis 
 
Dins l’àmbit local: 
 
1.- Que l’ajuntament es comprometi amb la promoció turística del nostre municipi. 
 
2.-Que l’Ajuntament d’Esporles realitzi un estudi actualitzat sobre el potencial turístic del 
nostre poble, com a mesura per a la dinamització econòmica del municipi, amb un plaç de 
temps no superior a 3 mesos. En ell hauria d’haver reflectit el nostre patrimoni cultural (per 
exemple elements del catàleg de patrimoni, rutes per les nostres fonts, etc) i sobretot un 
element que es pugui destacar per damunt elements, es a dir, que aquest sigui un element 
diferenciador damunt la resta de municipis del nostre voltant. També hauria de reflexa 
solucions el aparcaments del autocars per facilitar l’aturada del mateixos. 
 
3.- Que l’ajuntament destini recursos econòmics del seu pressupost pel posar en marxa el 
distints projectes dins l’àmbit turístic.  
 
El Sr. Vicenç Vidal digué que el seu grup compartia l’esperit de la moció, però que l’IVA no 
només al sector turístic si no per a tots els sectors productius i volgué introduir les següents 
esmenes a la moció: 
 
Dins l’àmbit Estatal 
 
2.-  substituir el punt 2 per “Harmonitzar el tipus d’IVA amb els sectors productius dels països del 
nostre entorn”. 
 
Àmbit Local 
 
2.- Que l’ajuntament d’Esporles realitzi un... però que el termini d’aquest estudi sigui el setembre 
de 2010, ja que per abans pareix que  no hi temps. 
 



 El Sr. Batle digué que compartia el sentit de la Moció, que era la proposta del projecte 
Pas al Camí, que el PP hi votà en contra. 
 
 El Sr. Miguel Bernat volgué matisar que amb dos projectes, no eren el mateix i que el del 
Pas al Camí tenia com a base la llengua i que per aquest motiu no hi estigueren d’acord. 
 
 Tot seguit es demanà de sotmetre a votació la Moció separadament, els punts que hi 
havia acord, dels que no n’hi havia.  
 
 Sotmesa a votació 
 
Una part de la Moció 
 
Dins l’àmbit estatal 
 
1,3 rectificat. 
 
Dins l’àmbit Local 
 
1, 2 rectificat i 3 
 
 fou aprovada per unanimitat dels assistents.  
 
 
 Sotmès a votació 
 
El punt 2 de la Moció dins l’àmbit Estatal sense rectificar, obte el següent resultat 
 
  
- Cinc (5) vots a favor del PP 
- Cinc (5) vots en contra del PAS-PSM  

 
Sotmesa novament a votació obté el següent resultat 
- Cinc (5) vots a favor del PP 
- Cinc (5) vots en contra del PAS-PSM  
 
No fou aprovat amb el vot de qualitat del Sr. Batle 
 
 
INFORMACIÓ REGIDORS.-  
El Sr. Vidal, informà:  
- De la xerrada que varen fer els bombers sense fronteres, referent a la destinació dels 

diners que es van recollir per Haití. 
- També es donen a conèixer les conclusions de l’assessoria AECI, el voltant de 

l’agermanament amb el municipi de Sant Ramon ( Nicaragua). 
- Informació damunt  la nova fira d’oportunitats. 
- Respecta del projecte Esporles Identitat. 
- De la modificació dels horaris del parc verd. 
- De les xerrades que es fan a l’IMEDEA Esporles segle 21. 
- Que havia arribat l’informe de transports respecta de l’aturada del bus a la rotonda de 

s’Esgleieta, que faltava el de carreteres. El Sr. Miguel Bernat demanà que si li podien 
passar una copia. 

El Sr. Josep Ferra, informà: 



- De la campanya de suport  a  Sra. Úrsula Pueyo, de les samarretes i segells donats per 
la conselleria, de les activitats portades a terme i que per dimarts restava pendent la 
rebuda. 

- Que s’estava muntant el fòrum de joventut. 
- Que per  després de Pasqua es convocarien les comissions de Centre de Dia i 

Joventut. 
- Pel que feia a la cultura en xarxa s’oferia un llistat d’activitats, entre d’altres: 

Concert escola cantorum 
Llibre Forteza. 
Ruta Serra de tramuntana. 

- Que les Jornades d’Estudis Locals estaven en marxa. 
- Que havien començat a fer feina per les festes de sant Pere. 
- De les activitats de sant Jordi. 
- Reunió d’arts plàstiques Esporles i la Conselleria de Cultura. Quin us de l’espai cultural 

de sa Fabrica. 
- PIVE projectes europeus.  
El Sr. Antonio Asensio, informa: 
 
De la incorporació de dos nous vehicles a la brigada municipal. 
 
El Sr. Pere Trias digué: 
- - Que la comissió d’Urbanisme del Consell de Mallorca havia tractat les Nomes 

Subsidiàries d’Esporles.  
- Respecta del pressupost per a l’any 2010, creia que dins les pròximes setmanes, els 

podria tenir un avanç. 
  
PRECS I PREGUNTES.- 
 
La Sra. Dolors Nadal, demanà per que les reunions de la campanya d’ Ursula tingueren una vida 
tan efímera, es reuniren una vegada i no més. Que havia passat?. 
El Sr. Severiano Quevedo, sol·licità informació respecta de l’obra de rehabilitació i millora de Ses 
Rotgetes. Quina actuació es volia fer? 
El Sr. Gaspar Sabater demanà: 
- Que havia passat amb la comissió d’arbres que no s’havia tornat a reunir i aquests ja 

havien florit. 
- Que els carrers dels Balladors i voltants, hi havia força escrementes de gossos etc. 

Demanà quants expedients d’infraccions s’havien tramitat?. 
- Així mateix demanà aclariment damunt les casetes noves de  fems instal·lades al 

Verger. 
El Sr. Miguel Bernat, demanà: 
 
- Digué que repetia totes les peticions que havia fet a anteriors plens, esperant que 

qualque dia se li  contestessin. 
- Respecta de l’escrit que havia passat pel registre d’entrada al voltant de la llicencia de 

la fabrica, que demanava se li contestes. 
- S’ha mirat el tema de les carangoles del carrer Cotoner?. 
- El descompta de l’IBI, s’ha notificat?. 
- A quina fase esta la reforma del Patronat, el tema de les entitats. Etc.?. 
- Demanà que se li fes arribar una memòria de Protecció Civil. 
- Es cert que per ocupar plaça en un futur al Centre d’Estades nocturnes, ja s’han 

d’apuntar na l’ajuntament?. 
- Pel que fa el Pla E, el tema dels comptadors , ja s’ha adjudicat?. 
- Per quan el tancament de la comptabilitat del 2009?. 



 
El Sr. Vicenç Vidal respon: 
 Respecta de les casetes del Verger, que era una sol·licitud de la associació de veïns, per 
tal de millorar el tema de residus, que se n’havien col·locats un parell a distints punts. 
 Així mateix explicà la contractació del Pla E. Digué que ja s’havien iniciat els expedients  
de contractació, negociat sense publicitat, per decret de batlia, degut a la quantitat dels 
mateixos. Que s’havien convidat distintes empreses. 
 
El Sr. Josep Ferra contestà: 
 Que pel que feia el tema de la Sra. Ursula Pueyo que no s’havien fet més reunions, ja 
que a la primera es va fer un full de ruta de les activitats que s’havien de fer, la  qual s’havia 
intentat  seguir, per aconseguir que Ursula no només es conegués a nivell d’Esporles si no a 
nivell Balear. 
 Respecta del Patronat de Cultura i d’Esports, que encara no s’havien reunit  pel tema de 
l’estructura del Patronat, però si s’havien fet reunions pel tema del barem de les subvencions, i 
s’havia fet un full de criteris i un sistema de baramatge, que hi havia problemes en distintes 
entitats i  s’havia encomanat al coordinador esportiu que obris un diàleg entre les distintes 
entitats i una vegada obtinguda aquesta informació exposar-la a la propera comissió. 
 
El Sr. Antonio Asensio contestà: 
 Que miraria el tema de Ses Rotgetes. 
 Que efectivament es reuniria la comissió d’arbres per les properes actuacions al carrers 
de M. Marques, Pau etc. 
 Respecta dels arbres del carrer Cotoner, com tenen una bona base mirarem de fer-los 
nets, però no se’ls fera la carangola. 
 
El Sr, Batle respongué: 
 Respecta de la rehabilitació integral de barris, que la realització del clavegueram a Ses 
Rotgetes era necessari actualment, que no es va demanar l’exoneració quan així ho preveia el 
pla territorial,  després no es va poder fer per que havia que esperar,l’adaptació de les Normes 
subsidiàries del municipi a l’esmenta’t pla i actualment l’única solució per legalitzar Ses Rotgetes 
passa per fer el clavegueram. 
 Que s’havia intentat aquesta subvenció de barris, i per aquest motiu, es van haver de 
contemplar altres actuacions com l’enllumenat etc., però esperaven que els donessin el 90% i 
com sols els havien concedit el 60%,es van reunir amb els veïns per explicar el tema i  decidir. 
Que l’ajuntament no tenia cap solució presa  que esperaven que les associacions de veïns 
afectades decidissin i després  l’ajuntament prendre una decisió. I volgué deixar clar que el tub 
l’havia demanat el grup PP i que actualment estava negociant l’ajuntament amb EMAYA. 
 
 El Sr. Severiano Quevedo digué que per Ses Rotgetes no hi havia subvencions, que en 
el nucli del poble no s’havien aplicat contribucions per les ultimes actuacions de clavegueram i 
aigua potable, que d’alguna manera Ses Rotgetes demanava com a mínim el mateix tractament. 
Que si EMAYA es beneficiava de les aigües d’Esporles era lògic, que retornes una part a 
Esporles i d’aquesta a  Ses Rotgetes.  
 
 El Sr. Miguel Bernat digué que s’havia presentat un projecte equivocat, que s’havia de 
demanar només clavegueram. Que si no podia ser per la Conselleria d’habitatge, per un POS o 
el Pla E, però que era necessari arreglar aquest tema de Ses Rotgetes. 
    
 Que els darrers projectes que es presentaren del pla E, ja es va dir que eren una 
equivocació, que hi havia temes més urgents.  
   



 Que si el projecte que es presenta no pareix l’oportú als veïns, el lògic es que hi hagi 
consens. 
 
 El Sr. Pere Trias volgué aclarir que els arguments que feia servir el PP, no ajudaven en 
res a aclarir les coses,  que per fer el clavegueram del poble,el primer cop, si que els veïns del 
nucli del Poble van pagar contribucions especials, cosa que no es podia dir de Ses Rotgetes que 
no n’havien pagat mai per aquest concepte. Que si els veïns del nucli pagaven un cànon de 
manteniment de clavegueram era lògic que aquesta quantitat revertís en favor dels que el 
pagaven i no eren precisament els veïns de Ses Rotgetes, allà encara s’havia de fer el 
clavegueram.  Que no podia ser que els responsables politics des informessin els veïns 
d’aquesta manera. Que si els veïns no hi estaven d’acord no es podia arreglar. I es preguntà per 
que el PP no va demanar l’exoneració quan era el  moment?. 
 
 El Sr. Batle digué que el clavegueram de Ses Rotgetes s’hauria de fer, si no era amb 
aquesta subvenció amb un altra, per que eren unes obres necessàries, però el que entenia no 
podria ser, era que es subvenciones el 100%.  
  
 Que a la resta del poble d’Esporles, per fer el clavegueram s’havia fet pagar la part que li 
corresponia de contribucions especials. Que no es podia fer política oportunista. 
 
 
 
 
   Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-dues  hores 
i deu minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 
 
Esporles, 25 de març de 2010 
 
La secretària       Vist i plau 
          El batle  
 


